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S T E N O G R A M A 

ședinței Senatului din 22 ianuarie 2024 

 

- sesiune extraordinară - 

 

Ședința a început la ora 12.12. 

Lucrările ședinței au fost conduse de domnul Sorin Mihai Cîmpeanu, vicepreședinte al Senatului, 

asistat de domnii Marius Humelnicu și Sorin Lavric, secretari ai Senatului. 

 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Bună ziua! 

La mulți ani încă o dată tuturor colegilor! 

Declar deschisă ședința plenului, plen întrunit în sesiune extraordinară astăzi, 22 ianuarie 2024. 

Mulțumesc colegilor mei care ne asistă. 

În temeiul dispozițiilor art.66 alin.(2) și (3) și ale art.115 alin.(5) din Constituția României, 

republicată, precum și ale art.84 din regulament, Senatul a fost convocat în sesiune extraordinară astăzi, 

22 ianuarie 2024. 

Potrivit dispozițiilor art.136 și art.137 din Regulamentul Senatului, conform hotărârii Biroului 

permanent al Senatului, adoptată cu acordul prealabil al Comitetului liderilor grupurilor parlamentare, 

ședința plenului Senatului se desfășoară prin mijloace electronice, în conformitate cu procedura 

prevăzută la art.111 din Regulamentul Senatului. 

Ordinea de zi și programul sesiunii extraordinare se regăsesc înscrise în Decizia nr.1/2024 – sunt 

publicate pe pagina de internet a Senatului. 

Vă prezint ordinea de zi, respectiv informare cu privire la proiectele de lege privind aprobarea 

unor ordonanțe de urgență ale Guvernului: 

- în primul rând, avem Proiectul de lege privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr.1/2024 pentru modificarea și completarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr.195/2002 privind 

circulația pe drumurile publice – b5/18.01.2024; 

- și, doi, Proiectul de lege pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr.2/2024 privind 

amânarea punerii în aplicare a Deciziei (UE) 2022/197 a Comisiei din 17 ianuarie 2022 de stabilire a 

unui marcaj fiscal comun pentru motorine și kerosen – b6/18.01.2024. 

De asemenea, vă prezint programul de lucru, foarte simplu, propus pentru sesiunea extraordinară, 

și anume: luni, 22 ianuarie 2024, ora 12.00 – lucrări în plen. 
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Urmează să ne pronunțăm prin vot asupra ordinii de zi și a programului de lucru pentru sesiunea 

extraordinară a Senatului. 

Îndrăznesc să vă reamintesc că votul se exercită prin intermediul sistemului de vot electronic 

hibrid: card de vot și tablete. 

În timpul ședinței de vot electronic hibrid, în cazul în care senatorul este înregistrat în aplicație 

sau are cardul de vot introdus în consolă, dar nu apasă nicio tastă, va figura absent la votul respectiv. În 

situația în care, din eroare, senatorul prezent în sală exercită același vot prin modalități diferite de 

exprimare, sunt dator să vă reamintesc că, în mod automat, se va înregistra și se va lua în considerare 

doar opțiunea exprimată prin intermediul sistemului din sala de plen, respectiv cardul de vot. 

Drept urmare, supun votului dumneavoastră ordinea de zi și programul de lucru pentru sesiunea 

extraordinară de astăzi, 22 ianuarie 2024. 

Înainte de a supune votului, îi dau cuvântul pe procedură domnului senator Ștefan Pălărie. 

Domnul Ștefan Pălărie: 

Mulțumesc, domnule președinte de ședință. 

În calitate de vicelider USR și invocând, din Regulamentul Senatului, art.18 alin.(1) lit.k) și art.91 

alin.(1) și (2), și anume faptul că un grup politic poate suplimenta sau poate propune suplimentarea 

ordinii de zi, vă solicităm să supuneți votului Senatului alocarea unui timp de dezbatere de 30 de minute, 

referitoare la problemele cu care fermierii și transportatorii se confruntă. 

Doar atrag atenția că sunt aproape două săptămâni de când acești oameni protestează, sunt afară 

unii, astăzi, la temperaturi de minus 10 grade, iar problemele lor încă nu sunt rezolvate, altfel ar fi plecat 

acasă liniștiți. 

Eu cred că acum, când toate privirile sunt ațintite asupra Senatului, e momentul în care să nu 

facem doar un exercițiu de imagine, informând Senatul că sunt două ordonanțe pe ordinea de zi, ci și să 

dezbatem în mod real aceste probleme. În felul acesta, putem să vedem și să arătăm fermierilor că 

Parlamentul chiar înțelege… poate nu toți, dar anumite partide chiar înțeleg problemele fermierilor și 

doresc să vină cu soluții. Altminteri, repet, e doar de la Guvern un praf în ochi și o clamare mincinoasă 

că există deschidere pentru dialog. 

Recapitulând, vă solicit, domnule președinte, să supunem la vot alocarea… suplimentarea ordinii 

de zi cu un timp de 30 de minute de dezbatere a acestor probleme. 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Vă mulțumesc, domnule senator. 
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Aș vrea, dar nu pot, atâta vreme cât art.84 din regulament spune că cererea de convocare a unei 

sesiuni extraordinare se face în scris și va cuprinde motivul și ordinea de zi propusă, care s-a publicat în 

Monitorul Oficial. 

Îl rog pe domnul senator Lucian Romașcanu să ia cuvântul. 

Se pregătește domnul senator Daniel Fenechiu. 

Domnul Lucian Romaşcanu: 

Bună ziua și la mulți ani tuturor! 

Mulțumesc, domnule președinte de ședință. 

Pentru cineva care e la ultimul mandat în Parlament, ar fi trebuit să știți că este neregulamentară 

propunerea dumneavoastră. 

Dar, că tot mi-ați dat ocazia, nu pot să nu sesizez și de la această tribună – este și doamna Șoșoacă 

aici – această alianță frumoasă și plină de succese dintre USR și partidul doamnei Șoșoacă, USR dând, 

prin primarul capitalei, o autorizație de miting unui avocat care n-are, probabil, în posesie niciun cap 

tractor și niciun tractor. Și, împreună, ați reușit performanța de a n-avea nimic în Piața Constituției. 

Guvernul face tot ce este de făcut pentru acești fermieri – ca dovadă, aceste ordonanțe de urgență 

și negocierile permanent purtate. 

Iar în ceea ce privește propunerea dumneavoastră, vă supun, domnule președinte, atenției faptul 

că este neprocedural. Întâi se dezbate în comisii, după care se dezbate în plen. 

Vă mulțumesc. (Discuții.) 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Doamna senator Șoșoacă. 

Doamna Diana Iovanovici-Șoșoacă: 

Nu credeam că o să asist la un teatru mizerabil din partea celor care și-au bătut joc de mineri… 

și de mineri, și de fermieri, pentru că, de fapt, e aceeași mizerie pe care ați făcut-o. Da, nu mai râdeți, că 

minerii voi i-ați omorât, voi ați închis minele acum, voi v-ați bătut joc de mineri. Nu-i mai chemați o 

dată să mai omoare oamenii prin București? Că tot voi ați făcut-o! 

Stimate domn Romașcanu, 

Dumneavoastră sunteți cei care… cu ăla cu cușma albă, care a fost membru la dumneavoastră și 

pe care l-ați pus să facă un partid care i-a fost respins la instanță, acum este în apel, sunteți cei care v-ați 

bătut joc de fermieri. Înțeleg că aveți niște aranjamente p-aici, cu prefectul ăla… „Haplică că… că… 

că…”, că toți sunteți „că… că… că…”, ăsta este adevărul, ca să pot să mă duc după linia domnului 

Ciolacu – „Cre’ că… că, că… că, că… că, că cre’ că, cre’ că …”, cam așa se vorbește în Parlamentul 

României și de prim-ministrul dumneavoastră. 
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Acel miting vă aparține dumneavoastră și serviciilor dumneavoastră. Dumneavoastră v-ați bătut 

joc de ei, iar această ordonanță de urgență este un praf în ochi, pentru că ei au cerut 74 de puncte. Ați 

cenzurat toate televiziunile, le-ați cumpărat. Dumneavoastră ați instaurat o dictatură. 

Iar ce a făcut domnul Nicușor Dan este problema domnului Nicușor Dan, în calitate de primar. 

Mie nu mi-a aprobat mitingul. Niciodată n-aș fi decăzut la nivelul de a cere un miting în care, la 

22.00, lumea să plece de acolo. Unde să-și ducă tractoarele și capurile tip tractor? Unde să le ducă? Să 

fie în ilegalitate? 

Voi însă l-ați pus p-ăla cu cușma albă, care este de-al vostru și din servicii, să-și bată joc. Ați 

trimis jandarmii de i-au bătut pe fermierii de la Siret și de la Halmeu. Voi sunteți asasinii economici ai 

României și dați vina pe alții. Știți foarte bine că nu există nicio colaborare între mine și USR – departe 

de noi! –, când USR-ul are din partea mea nenumărate plângeri penale, ca și voi, de altfel. Acum vin de 

la Parchetul General. N-are nicio legătură nici cu USR-ul, cu nimic, ci are legătură cu mizeriile voastre. 

Știți cu ce are legătură, ce s-a ascuns? Transportul de arme din Portul Constanța, pe care l-ați 

autorizat, transportul de droguri din Portul Constanța, pe care l-ați autorizat. Vă auz! Vă acuz… 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Rugămintea e să fiți la obiect… 

Doamna Diana Iovanovici-Șoșoacă: 

Vă acuz de încercare de distrugere a agriculturii… 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

…și să ne încadrăm în acel minut. 

Doamna Diana Iovanovici-Șoșoacă: 

…pentru că ați semnat… (Microfon întrerupt.) 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Reamintesc că suntem în sala de plen a Senatului României. 

Domnul senator Ștefan Pălărie. 

(Discuții, intervenții neinteligibile ale doamnei Diana Iovanovici-Șoșoacă.) 

Doamna senator, are cuvântul domnul senator Ștefan Pălărie. 

Domnule senator Ștefan Pălărie, aveți cuvântul. 

(Intervenții neinteligibile ale doamnei Diana Iovanovici-Șoșoacă.) 

Domnul Ștefan Pălărie: 

Mulțumesc, domnule președinte pentru acordarea cuvântului. 

Voiam doar să semnalizez presei și celor care ne privesc că atâta poate PSD-ul: o luare de cuvânt 

în care încearcă să politizeze încă o dată și mai mult niște proteste care sunt cât se poate de veridice și 
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de legitime. Oamenii aceștia au cuțitul la os. Oamenii aceștia, după ce au avut doi ani de loterie să vadă 

dacă măcar își recuperează, din producție și recoltă, banii pe are i-au investit în inputurile agricole, acum 

sunt în situația de a nu mai avea puterea nici sufletească, nici financiară, nici emoțională să mai tragă 

încă un loz. Ei trag un loz, dacă nu intervine statul și nu înțelege problema colosală a fermierului român. 

Discutăm despre sute de mii de ferme care sunt în posibilitatea de a fi executate bancar, lucru care o să 

însemne un dezastru. Imaginați-vă combine agricole vândute, tractoare vândute, terenuri agricole 

vândute. Cui? Cine le mai cumpără? Or, pentru a putea evita așa ceva, oamenii trebuie să știe, să fie 

siguri că vor fi și sunt găsite soluții pentru ei. 

Dacă Guvernul nu poate… Și apropo de Guvern, aș vrea să vă spun că, dacă ar exista un concurs 

al celor mai mari minciuni din secolul XXI, minciuna „Nicio boabă de grâu…” – a domnului Marcel Ciolacu 

– „…nu a rămas pe teritoriul României!” ar câștiga toate premiile, detașat, la categoria minciunile secolului 

XXI. Nu există această realitate în capul domnului Marcel Ciolacu și este… o spun cu părere de rău, 

înseamnă că alții trebuie să dezbată problemele fermierului, dacă Guvernul nu le înțelege. 

Tocmai de aceea propuneam acest timp de dezbatere. Plenul este suveran. Și dacă există, și dacă 

nu există în regulamentul sesiunilor extraordinare din perioada de vacanță parlamentară, plenul poate să 

voteze, da, 30 de minute. 

Haideți să discutăm despre problemele fermierilor și nu despre ciocănelile politicianiste ale unor 

partide care-și aruncă unele altora lături în cap. Fermierii sunt în stradă și o să rămână în stradă până nu… li 

se vor rezolva problemele. Le datorăm, pe frigul de afară, măcar atât: demnitate și spațiu de dezbatere. 

Vă mulțumesc. (Aplauze.) 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Domnul senator Romașcanu. 

Domnul Lucian Romaşcanu: 

Drept la replică. 

Ar trebui să știe distinșii colegi că anul trecut au intrat în sectorul agricol peste 3 miliarde de 

euro: s-a plătit diferența de acciză, s-a plătit diferența de preț la motorină, s-au dat bani pentru calamități. 

Acum, ministrul agriculturii și Guvernul au fost permanent în negocieri. 

Deci ceea ce contează cu adevărat, într-adevăr, sunt dorințele legitime – și suntem primii care 

am spus că protestele sunt îndreptățite pe cererile legitime pe care le-au formulat. 

Într-adevăr, ar fi fost mult mai ușor și resurse, probabil, corespunzătoare, dacă am fi avut acel un 

miliard plus TVA pe care colegii l-au dat, nesolicitat, pentru vaccinuri. În rest, vă asigurăm și-i asigurăm 

și pe distinșii fermieri că sunt o prioritate pentru Guvernul României. 
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Iar în ceea ce privește „niciun bob de grâu”, asta este o declarație interpretată într-o cheie care 

convine partidelor din opoziție. Nu există legislație care să permită oprirea pe teritoriul României a 

vreunui bob de grâu ucrainean. Restul, dacă există așa ceva, se cheamă contrabandă, iar pentru asta 

Ministerul de Interne, Ministerul de Finanțe (prin autoritatea pe care o are asupra vămii) trebuie să-și 

facă datoria și să vină cu măsuri pe această direcție. 

Asta am avut de spus. Fermierii sunt o prioritate și iată că suntem astăzi, aici, într-o sesiune 

extraordinară, tocmai pentru a dezbate, în comisii și apoi în plen, ordonanțe de urgență… legi de adoptare 

a ordonanțelor de urgență în acest scop și direcție. 

Vă mulțumesc. 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Domnule senator Zamfir, mai doriți să luați cuvântul? Nu. 

Domnule senator Daniel Fenechiu, vă rog. 

Domnul Cătălin-Daniel Fenechiu: 

Mulțumesc, domnule președinte. 

Indiscutabil, oamenii care se găsesc la Afumați, oamenii care protestează în țară au nemulțumiri. 

Și tot la fel de indiscutabil este faptul că sarcina noastră este să analizăm fiecare din nemulțumirile 

cetățenilor români și să rezolvăm acele nemulțumiri care pot fi  rezolvate. 

Acest lucru, în momentul de față, se întâmplă. Deci ministerele de linie care sunt implicate în 

momentul de față în analiza solicitărilor protestatarilor – și mă refer aici la Ministerul de Finanțe, la 

Ministerul Agriculturii, la Ministerul Transporturilor, la alte ministere, pentru că, din câte constatăm, 

numărul revendicărilor crește – fac acest lucru. 

Niciodată Partidul Național Liberal nu s-a opus unei discuții serioase legate de probleme cu care 

se confruntă economia, societatea românească. Însă, în momentul de față suntem în fața unei cereri care 

nu face nimic altceva decât să-și dorească să politizeze o ședință a Senatului, o dezbatere care n-ar putea 

să releve nimic bun, decât să ne arate cât de deștepți, cât de multe soluții și cât de multe critici la adresa 

noastră pot prolifera cei din opoziție. Dar, repet, această discuție nu s-ar regăsi cu nicio soluție pentru 

oamenii care în momentul de față stau în frig, pentru că, fără discuție, noi aici putem auzi poziția unor 

colegi care să ne spună cât de buni sunt ei și cât de mai puțin buni suntem noi – și, mă rog, în aria asta 

de discuție aș putea spune o grămadă de lucruri. 

Una peste alta, poziția Grupului parlamentar al Partidului Național Liberal este una simplă: avem 

o ordine de zi, cred că trebuie votată ordinea de zi care a fost aprobată în Biroul permanent. 

M-aș fi bucurat dacă colegii noștri ar fi ridicat această problemă în Biroul permanent. Din păcate, 

acest lucru nu s-a întâmplat, s-a mers pe teoria: hai să surprindem, hai să venim cu un lucru inedit, presa 
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este la balcon și hai să arătăm românilor cât de preocupați suntem noi și cât de puțin preocupați sunt cei 

de la majoritate, cei de la guvernare – care sunt extrem de preocupați și care, prin intermediul 

Guvernului, al ministerelor de linie și al președinților Camerei și Senatului, sunt în contact permanent 

cu protestatarii și încearcă că rezolve acele revendicări care pot fi rezolvate. Spun asta întrucât sunt și 

revendicări care cu certitudine nu pot fi rezolvate. 

Trebuie însă să-i felicit pe colegii care au făcut această solicitare, pentru că, una peste alta, 

indiferent că ea va fi admisă sau nu va fi admisă, constat că am discutat 30 de minute pe această temă. 

Deci, una peste alta, a fost o cerere inteligentă, întrucât, discutând argumente pro și contra, am vorbit 30 

de minute despre aceste probleme. 

Vă mulțumesc. 

Partidul Național Liberal va vota pentru ordinea de zi așa cum a fost adoptată de Biroul permanent. 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Mulțumesc, domnule senator. 

Domnul senator Sebastian Cernic. 

Și ne pregătim și de vot totuși. 

Domnul Sebastian Cernic: 

Mulțumesc mult, domnule președinte. 

De ce e oportun să votați pentru această propunere? Pentru că mai am o știre pentru dumneavoastră. 

Am avut la Comisia pentru agricultură stuful din Deltă, acea inițiativă legislativă votată în 

Camera Deputaților anul trecut, „noaptea, ca hoții”, prin care o sumă mare de bani mergea către doi 

oameni – nu spunem cine. Acum, de ce credem că este oportun ca să vorbim despre agricultură? Pentru 

că în trei ani de zile am făcut zeci de solicitări către Ministerul Agriculturii, pe când era domnul 

Chesnoiu, pe când era domnul Daea, pe când e domnul Barbu, niciodată nu a răspuns solicitărilor. Și nu 

erau solicitările noastre, erau solicitările fermierilor, pentru că aceste probleme pentru care fermierii au 

ieșit în stradă zilele trecute sunt aceleași probleme ridicate în ultimii trei ani. 

Așadar, vedem cum cei de la PNL și PSD s-au arătat foarte solidari cu protestatarii, au fost zeci 

de întâlniri cu fiecare în parte, ba cu mediul asociativ, ba în stradă. Dar acest lucru putea fi evitat dacă 

domnii miniștri nu erau împiedicați de o anumită persoană să vină în plenul Senatului la Ora Guvernului, 

la Comisia pentru agricultură și să rezolve cu adevărat aceste probleme. 

Stimați colegi, așadar, vă invit să votați „pentru” și haideți să avem o dezbatere reală, pentru că 

avem nevoie de acest lucru nu pentru noi, ci pentru fermierii care protestează și care au protestat în toată 

această perioadă. 

Mulțumesc mult. 
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Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Mulțumesc. 

Deci supun votului dumneavoastră ordinea de zi și programul de lucru pentru sesiunea 

extraordinară de astăzi, 22 ianuarie 2024. 

Vot, vă rog. 

93 de voturi pentru plus trei voturi: doamna senator Nicoleta Pauliuc, domnul senator Lucian 

Romașcanu, domnul senator Robert Cazanciuc, deci cu 96 de voturi pentru… (Discuții.) plus domnul 

senator Cernic – 97 de voturi pentru, ordinea de zi și programul de lucru pentru sesiunea extraordinară 

de astăzi au fost aprobate. (Discuții.) 

La final, da. 

Ordinea de zi și programul de lucru pentru sesiunea extraordinară din 22 ianuarie au fost aprobate. 

* 

Vă aduc la cunoștință că în ședința de Birou permanent de astăzi au fost repartizate comisiilor 

permanente competente, pentru a analiza și dezbate în conformitate cu procedura legislativă, următoarele 

două proiecte de lege privind aprobarea unor ordonanțe de urgență: 

- Proiectul de lege privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr.1/2024 pentru 

modificarea și completarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr.195/2002 privind circulația pe 

drumurile publice. (b5/18.01.2024) 

- și Proiectul de lege pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr.2/2024 privind 

amânarea punerii în aplicare a Deciziei (UE) 2022/197 a Comisiei din 17 ianuarie 2022 de stabilire a 

unui marcaj fiscal comun pentru motorine și kerosen. (b6/18.01.2024) 

De asemenea, în ședința Biroului permanent de astăzi au fost stabilite termenele pentru depunerea 

avizelor și rapoartelor comisiilor de specialitate. 

Doamna senator Iovanovici-Șoșoacă Diana, aveți cuvântul pentru explicarea votului… (Discuții.) 

Dar, mai întâi, doamna senator Simona Spătaru. 

Vă rog. 

Doamna Elena-Simona Spătaru: 

Mulțumim, domnule președinte. 

Nu plecați, domnule Romașcanu. PSD să rămână în sală, că e important să asculte acest lucru. 

Ați refuzat… (Discuții.) ați refuzat ca vocea fermierilor, transportatorilor să se audă în plenul 

Senatului. Refuzați să dezbatem problemele reale ale acestor oameni. 

Vă anunț că, de doi ani de zile, oamenii așteaptă – oamenii așteaptă! – să aduceți soluții pentru 

ei în educație, în sănătate, în agricultură, în transporturi. Guvernați de doi ani de zile doar pentru 
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privilegiați, pentru sinecuri, pentru pensii speciale, nu guvernați pentru oameni, nu guvernați pentru țară, 

nu guvernați pentru soluții reale. Și n-o să vă mai puteți ascunde foarte mult. 

Acesta este adevărul, din păcate pentru români. Este nevoie să se mobilizeze, pentru că, dacă 

lucrurile continuă în acest fel, sala nu doar că nu va fi așa, goală, cum e acum, dar va fi întotdeauna goală 

pentru soluții pentru ei și pentru problemele care îi dor. 

Nu vă pasă! Acesta este adevărul. 

Mulțumesc. 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Doamna senator Iovanovici-Șoșoacă Diana, aveți cuvântul. 

Doamna Diana Iovanovici-Șoșoacă: 

Mulțumesc frumos. 

Ce mascaradă! Vă interesează pe dumneavoastră de fermieri, cum mă interesează să plec eu acu’ 

la Polul Nord. Sunt jurnaliști mai mulți decât parlamentari. De ce i-ați chemat să vă bateți joc de ei, când 

era informare?! 

Domnul spune: „Nu aprobăm o cerere de discuții.”, dar îi place să facă discuții și-mi pronunță 

numele. Păi, dar chiar ne credeți proști pe toți? Pe bune?! 

Vreau să știu și eu unde sunt adevăratele inițiative legislative pentru rezolvarea problemelor 

fermierilor? Asta e adevărata problemă a fermierilor? Unde ați oprit, vă rog frumos, tot ceea ce vine din 

Ucraina? I-ați bătut pe fermierii români la Siret și la Halmeu cu jandarmii – care arată că suntem într-o 

dictatură – și i-ați lăsat pe fermierii… pe șoferii ucraineni – care intră cu arme în țară, au aruncat cu 

sticle sparte în români și nimeni nu i-a oprit, nimeni nu i-a reținut. Aveau arme la ei, au amenințat românii 

și Jandarmeria a reținut românii și a dat amenzi, le-a luat carnetele românilor și le-a făcut dosare penale. 

În schimb, ucrainenii intră cum vor, ca vodă prin lobodă, prin România, își bat joc, falimentează 

agricultura românească. 

De fapt, asta faceți. Știți foarte bine că, până la sfârșitul anului, România nu trebuie să mai aibă 

agricultură, pentru că asta ați semnat la Uniunea Europeană. De aceea, domnul Ciolacu a menționat în 

interviul său la Antena 3 că el nu se poate duce în fața Comisiei Europene să schimbe acordurile, pentru 

că ar părea un băiat neserios. 

Ești neserios, Ciolacule, ești un trădător al României, în frunte cu tot PSD-ul și PNL-ul vostru! 

Voi sunteți cei care ați îngropat România, iar celelalte partide tăceți complice. Este inacceptabil ce ați 

făcut! Să vă fie rușine! Și ar trebui să fiți duși în cele mai cumplite pușcării, să vi se ia toate averile, 

pentru că v-ați bătut joc de România! Ați omorât! Ăsta este adevărul, domnilor jurnaliști care nu sunteți 

lăsați s-o dați pe Șoșoacă și dreptul ei la replică! 
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Acel miting nu îmi aparține, stimați domni… 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Este motivarea votului sau declarație politică? 

Doamna Diana Iovanovici-Șoșoacă: 

…aparține PSD-ului și serviciilor, care și-au bătut joc de fermieri. Adevărații fermieri au fost la 

Siret, la Halmeu și la Constanța. 

Cum e posibil să… nimeni să nu reacționeze la abuzurile Jandarmeriei Române, la nenorocirea 

pe care o fac Despescu și Predoiu?! Este inacceptabil ce acceptăm în această țară – dictatură! De 12 zile 

niște oameni sunt ținuți la Afumați. De ce? 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Vă mulțumesc. 

Doamna Diana Iovanovici-Șoșoacă: 

Când aici sunt toate instituțiile… (Microfon întrerupt.) 

Domnul Sorin Mihai Cîmpeanu: 

Ordinea de zi fiind epuizată, declar închisă ședința Senatului. 

Vă mulțumesc. 

 

Ședința s-a încheiat la ora 12.39. 


